
Hoe kijk jij aan tegen internationale 
samenwerking?
Kijk eens naar wat er in Groot-Brittannië 
is gebeurd. Voorafgaand aan het refe-
rendum in het Verenigd Koninkrijk over 
de BREXIT woonde ik een aantal jaar in 
Londen. Boris Johnson was toen de mar-
kante burgemeester die zich graag liet 
fotograferen op een fiets in de drukke 
straten van de Britse hoofdstad. Als fiet-
sende Hollander tussen de autorijdende 
Britten voelde ik een band met de man 
die een gezonde en duurzame levens-
stijl onder de aandacht bracht. Het was 
dan ook een enorme teleurstelling dat 
diezelfde Boris het land een aantal jaar 
later de EU uit loodste. 

Was dat dan onverstandig?
Britten stemden met een nipte meerder-
heid voor een vertrek. Er werden gouden 
bergen beloofd zoals een grote beperking 
van de instroom van asielzoekers en een 
veel betere internationale handelsposi-
tie. Bijna vijf jaar na de uittreding lijkt van 
die beloftes weinig over. De migratie is 
fors harder gestegen dan in de EU en de 
handelspositie van het land is veel slech-

ter dan voor het vertrek. Als de Britten nu 
opnieuw over BREXIT zouden stemmen, 
dan zou volgens peilingen ruim de helft 
tégen zijn. Hoewel ik de BREXIT nog altijd 
pijnlijk vind, laat het ook wel weer zien 
dat we moeilijke problemen beter samen 
kunnen oplossen. Samen werken aan de 
opvang van vluchtelingen is veel effectie-
ver dan als land alleen. Gemeenschappe-
lijk hebben we een veel betere handels-
positie ten opzichte van China, de VS en 
andere grote blokken. Samen kunnen 
zorgen voor welzijn. Niet alleen nu voor 
ons, maar vooral ook voor de generaties 
die na ons komen. 

Dat klinkt als een pleidooi voor meer 
Europese samenwerking. Lang niet 
iedereen is het daarmee eens.
Dat is zo, maar kijk eens naar het rapport 
van Mario Draghi, de voormalige voor-
zitter van de Europese Centrale Bank. 
Hij geeft aan dat we in Europa veel meer 
werk moeten maken van onze Europe-
se soevereiniteit. Waar het gaat over 
technologie, energie en grondstoffen is 
Europa te afhankelijk van gebieden in 
de wereld waar we niet afhankelijk van 

willen zijn. Dat moet anders. Denk aan 
onze defensie en veiligheid. Maar denk 
ook aan het beperken van klimaatveran-
dering en de gevolgen daarvan en aan 
een gezonde duurzame economie.

Wat betekent dit voor onze gemeente?
Wij hebben een grote en krachtige 
agrarische sector. Boeren leveren een 
niet te overschatten bijdrage aan de 
wereld-voedselvoorziening. Dat is be-
langrijk omdat de wereldbevolking in de 
komende decennia nog flink zal groeien. 
Wij moeten agrariërs die zich inzetten 
voor circulair geproduceerd voedsel on-
dersteunen. Het betekent ook dat we 
meer duurzame energie moeten opwek-
ken, dat we onze huizen beter moeten 
isoleren omdat we dan minder energie 
nodig hebben, enzovoort. Samen ko-
men we verder, dat is wat we kunnen 
we leren van de fout van Boris Johnson!

D66 Hollands Kroon is een kleine 
maar actieve afdeling met onder an-
dere twee raadsleden en een wet-
houder in het college. Heb je zin om 
met ons mee te denken dan ben je 
van harte welkom!
Kijk op www.d66.nl/hollands-kroon 
voor meer informatie of geef je op 
via bestuur@d66hollandskroon.nl.

De les van Boris Johnson
Nederland is maar een klein land. We denken soms dat we 
alles zélf - in Nederland, in onze gemeente - kunnen oplossen 
en regelen, maar dat is niet zo. Voor goede oplossingen is het 
nodig om samen te werken met andere gemeentes, regio’s en 
landen. We kunnen het niet alleen. We spreken hierover met 
Maarten Versluis, wethouder namens D66.
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